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Ordföranden har ordet: 

 
Första av allt vill jag tacka för det stora 
gensvar som jag fick på enkäten om vad 
vi ska ägna oss åt för att få så många 
som möjligt intresserade av vår 
verksamhet.  
Totalt inkom det 46 svar vilket ger en 
svarsfrekvens på  drygt 22 % vilket får 
betraktas som bra. Tack vare att så 
många av Er svarade tror vi att vi har ett 
statistiskt säkert material att luta oss 
emot när vi fattar beslut om vår framtida 
verksamhetsinriktning. 
Förutom de frågor som ställdes så har 
det inkommit många och intressanta 
förslag  från medlemmarna som vi 
tacksamt har noterat. 
  

Medlemsenkät - redovisning 
Studiecirklar/kurser 

 
För samtliga utfall gäller att det kan 
maximalt utdelas 10 poäng 
Lokalhistoria: 8,92 p 
Hembygdsforskning: 8,17 p 
Föremålskännedom: 7,68 p 
Släktforskning: 7,66 p 
Internet: 5,41 p 
Datakunskap: 5,10 p 
 
Dessutom finns enstaka förslag på dans, 
renovering av brandredskap, dialekter, 
trädbeskärning, träslöjd, gamla ords 
betydelse för att nämna några. 
 
Redan beslutade åtgärder: Våra 
studiecirklar i lokalhistoria fortsätter. Just 
nu pågår en studiecirkel om Gunnorp och 
Boo. Läs mer på annan plats i detta 
hembygdsblad. 

Vi utreder för närvarande om vi kan 
renovera våra brandredskap i samarbete 
med vår deltidsbrandkår. 
Övrig studiecirkelverksamhet åter-
kommer vi till i kommande nummer. 
  
Samarbete med andra organisationer 
 
Skolan: 8,26 p 
PRO: 8,26 p 
Svenska kyrkan: 7,39 p 
Scouterna: 7,33 p 
Missionsförsamlingen: 7,12 p 
Idrottsföreningen: 6,45 p 
Dagis: 6,37 p 
Andra förslag: Röda korset, LRF, STF, 
Föreningssparbanken, Posten. 
Här har vi tagit en första kontakt med 
skolan för att se om vi kan samarbeta 
på något sätt. 
Vi har utvecklat samarbetet med 
missionsförsamlingen så att vi numera 
håller våra styrelsemöten i deras lokaler. 
  
Information om kommande aktiviteter 
meddelas via: 
 
Flygblad i postlådan: 6,39 p 
Annons i dagstidningen: 5,45 p 
Personlig kallelse: 4,48 p 
Andra förslag: Anslag på ICA, skylt på 
gräset vid kiosken. 
Förutom de redan befintliga 
informationskanalerna; skylten på 
hembygdsgården, årsprogrammet som 
medföljer kallelsen till årsmötet, vår 
hemsida och anslag som sätts upp på 
ICA kommer vi att nästa år att inköpa en 
s.k. ”trottoarpratare” som kommer att 
placeras på gräset utanför  
kiosken inför varje evenemang. 

 



Hembygdsbladet 
 
Utdelas 6 ggr per år: 7,90 p 
Utdelas 8 ggr per år: 4,13 p 
Utdelas till alla i Vikingstad: 7,52 p 
Trycks i färg: 6,00 p 
 
Några kommentarer angående att vi 
skulle dela ut ”Hembygdsbladet” gratis till 
alla har varit att det då kunde vara 
lämpligt att göra detta endast en gång 
per år och då i första hand julnumret. 
Styrelsen har redan beslutat att 
”Hembygdsbladet” från och med nästa år 
ska utkomma med 6 nr per år. Om vi ska 
dela ut ett gratisnummer till jul har vi ännu 
inte fattat beslut om. När det gäller 
tryckning i färg pågår undersökning av 
hur mycket det skulle kosta.  
  
Några andra förslag som vi har beslutat 
titta närmare på är att göra någon kortare 
utflykt samt att anordna kaffeservering 
på de lördagar i sommar då vi har öppet 
på hembygdsgården. 
  
Förslag har inkommit om ett samarbete 
med andra hembygdsföreningar. Några 
aktiviteter tillsammans med andra 
hembygdsföreningar har vi för tillfället 
inte några planer på.  
Om intresse finns att bese andra 
hembygdsgårdar så vill jag påminna om 
att Linköpings Hembygdskrets anordnar 
två sådana möten per år. En gång på 
våren och en gång på hösten.   
Likaså har Östergötlands Hembygds-
förbund två möten per år där hembygds-
gårdar förevisas.  
Kom ihåg att titta på vår anslagstavla på 
hembygdsgården! Där finns alltid hela 
vårt årsprogram uppsatt inklusive dessa 
träffar. 
  

 

Vad händer just nu? 
 
Linköpings kommun har beviljat oss 
4100 kr för inköp av en ny dator. Vi 
undersöker just nu vilken dator som vi 
ska köpa. Det anslagna beloppet räcker 
inte utan vi måste även skjuta till egna 
medel.  
Vi har beslutat prenumerera på 
tidskriften ”Kulturvärden” som utges av 
statens fastighetsverk. Är Du intresserad 
och vill läsa den kontakta någon i 
styrelsen. Den förvaras i ”Gröna Villan” 
på hembygdsgården.  
 
Den film som Arne Asplunder har tagit i 
Vikingstad under många år (se nedan) 
har styrelsen i samråd med Arne beslutat 
ljudlägga. Arne har lovat ställa upp och 
tala in sina kommentarer till filmen. 
Utredning pågår om kostnader och hur 
det ska göras. 
  

Kent Sigedal 
 
Släktforskning 
 
Är Du intresserad av släktforskning?  
Genom vår kontakt med 
släktforskarföreningen DIS i Linköping 
erhåller vi deras medlemstidning 
”Diskulogen”. 
Tidningen förvaras i ”Gröna Villan” om 
Du vill läsa. Kontakta någon i styrelsen 
så öppnar vi åt Dig. 

Kent Sigedal 
  

 

 



Hembygdsföreningens   
40-årsjubileum 

 
Den 27 oktober 1960 bildades Vikingstad 
Hembygdsförening. Detta celebrerades 
med en jubileumsfest den 9 september. 
 
Drygt 50 medlemmar samlades till ett 
trevligt samkväm i Missionskyrkan, som 
ju ligger granne med hembygdsgården. 
 
Kent Sigedal berättade lite om historiken 
bakom bildandet av föreningen, och 
hade därvid god hjälp av Karl Fransson 
och Arne Asplunder som båda ingick i 
föreningens första styrelse. 
 
Jubileumsfesten gästades av 
Östergötlands Hembygdsförbunds 
ordförande Björn Larsson. 
 
Han överlämnade en tavla som gåva till 
hembygdsföreningen. Björn Larsson 
berättade om hur hembygdsföreningar 
kan göra för att nå ut i samhället med sin 
verksamhet. 
 
En bra kanal är att gå ut till skolor, 
exempelvis till 3:e-klasselever, och låta 
dem vara med om en skoldag såsom den 
såg ut för 100 år sedan. 
 
Ett annat tips som Björn lämnade var att 
i studiecirkelform dokumentera och 
bevara lokala dialekter och uttryck.. Varje 
bygd och samhälle har alltid "sina egna" 
uttryck för vissa föremål och företeelser. 
Sådant är synnerligen intressant att 
bevara och där kan 
hembygdsföreningarna göra en insats. 
 
Ingemar Carlsson tilldelades 
Hembygdsförbundets guldmärke med 
lagerkrans och blommor för sina 
mångåriga insatser för Vikingstad 
Hembygdsförening. 
  
 

Arne Asplunder visade sin film om 
Vikingstadsbygden, omfattande tiden 
från 1950 framtill början av 1970-talet. 
Det blev en uppskattad skildring med fina 
bilder tillsammans med Arnes berättelser 
och kommentarer. 
 
Till samkvämet serverades landgång 
med dricka samt kaffe med kaka, och 
under tiden detta avnjöts spelade Anita 
Johansson behaglig pianomusik. 
 
Några medlemmar hade tagit med sig 
sina fotoalbum med bilder från förr, ett 
trevligt och uppskattat initiativ. 
 
Efter festen kunde de som önskade bege 
sig till hembygdsgården, där Ove Lantz 
och Kent Sigedal förevisade gårdens 
byggnader och föremål. 
  
Hembygdsföreningen tackar ICA-
Vikingahallen för bidrag till förplägnaden. 
Ett tack också till RadioHasse i 
Himmelsby för utlåning av TV-apparater 
och Video. 

Christer Ljung 
  
 

 

 

 



Studiecirkeln om byarna Boo och 
Gunnorp har startat 
 
Vår studieorganisatör Kerstin Trygg 
startade den 12 september studiecirkeln 
om byarna Boo och Gunnorp.  
Cirkeln har samlat 12 deltagare och 
tanken är att samla in material som 
speglar vad som hänt i byarna, dels när 
det gäller gårdar, torp och andra 
byggnader, dels men inte minst 
människor som bott och levt i trakten. 
 
Resultatet av studiecirkeln kommer så 
småningom att presenteras i ett eller 
flera skrifter, liknande de som tagits fram 
om byarna Harg och Gustad. 
 
Om Du har intressanta uppgifter om 
byarna Boo och/eller Gunnorp, är Du 
hjärtligt väl kommen att deltaga i 
studiecirkeln. Tag i så fall kontakt med 
Kerstin. Om Du inte har möjlighet att 
deltaga, men ändå har något att bidra 
med, hör gärna av Dig till Kerstin, 
tfn 013-80545. 

Christer Ljung 
 

Våra närmasta Hembygdsföreningar 
 
Under denna rubrik kommer andra 
hembygdsföreningar att presenteras. 
Materialet utgör en avskrift av de 
uppgifter som finns i skriften 
”Hembygdsföreningar i Linköpings 
kommun” utgiven av Linköpings 
Hembygdskrets 1999. Varje 
hembygdsförening  har själv beskrivit sin 
verksamhet.  
 
Vi börjar med vår allra närmaste 
hembygdsförening 
  
 

Rappestad hembygdsförening 
 

”Rappestad Hembygdsförening bildades 
den 28 november 1996. Den är 
därigenom den yngsta föreningen i 
kretsen. Vi har redan ca 275 
medlemmar. Vår idé är att föreningen 
ska fungera både som hembygds-
förening och byalag. 
 
Målsättningen för vår verksamhet är bl a 
att bidra till kunskapen om och känslan 
för hembygden och dess tradition, att 
vårda miljö och natur och att 
dokumentera intressanta föremål, 
handlingar och skeenden i bygden. 
 
Nyligen har ett arbete påbörjats med att 
dokumentera gamla föremål som 
skänkts till föreningen. Vi har för avsikt att 
intervjua äldre personer om gamla tider 
och samlar in äldre foton. 
En viktig del i vårt arbete är att främja 
gemenskap och samhörighet mellan 
byborna. Vi ordnar familjeträffar, 
valborgsmässo– och midsommarfirande, 
gökotta, korvgrillning och liknande 
arrangemang. Dessutom avser vi att 
starta olika studiecirklar. 
 
En stor del av Rappestads omnejd är 
odlad mark. Därför är vi angelägna om att 
värna de ängs– och strövområden som 
finns kvar. Brostorpsängen med sitt rika 
hasselbestånd och sina stora ekar är ett 
exempel på detta. 
 
Rappestad har en ganska ung befolkning 
med relativt många nyinflyttade. Vi vill 
bidra till att sprida kunskap om och 
känsla för trakten, så att  de kan göra den 
nya hembygden till sin. Det är viktigt att 
återskapa den här  hemkänslan som i 
dag har gått förlorad för många 
människor. 
 
Kontaktperson:  
Uno Berntsson 013-218000 
 

 


